
ACTA 01/2012

ACTA DE PLE DE L’AJUNTAMENT DE RODA DE BARÀ

Data: 26/01/2012.
Horari: 20:15 hores fins a 20:48 hores.
Tipus sessió: Extraordinària
Lloc: sala de sessions de la casa consistorial

Hi assisteixen:  

El  Sr.  Pere  Compte  Coca,  Pere  Virgili  Dominguez,  Maria  Isabel  Mondejar 
Picazo, Celia Treserres Orduña, Frederic Royuela Ampurdanes, Josep Maria 
Marco Perez, Llorenç Miro Martorell, Jose Ibort Corvinos, Maria Teresa Huerta 
Hortelano,  Alberto Alcaraz Corbalan, Ramon Vidal Vives, Ingrid Virgili Garriga I 
Eduardo Lopez Soldevila, assistint  la sotasignant secretaria accidental  de la 
corporació na Cristina Altés Juárez.

L´Alcalde Pere Compte i Coca, procedeix a obrir la sessió, la qual té el següent 
ordre del dia:

Ordre del dia:

1.- Aprovació, si s’escau, de l’acta de la sessió anterior 15/2011, de data 22 de 
desembre de 2011.
2.-. Aprovació de l’acord de separació del Consorci del Pla de Competitivitat de 
la Tarraco Romana.
3.- Donar compte del Decret de l’Alcaldia numero 2011001463.
4.- Donar compte de la nova composició de les Comissions Informatives.

1.- APROVACIÓ, SI ESCAU, DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR 1/2011, 
DE DATA 22 DE DESEMBRE DE 2011.-

Es dona compte de l’esborrany de les actes 15/2011, de data 22 de desembre 
de 2011, de les quals no es dona lectura tota vegada que els regidors i les 
regidores  disposen  d’una  copia,  que  ha  esta  tramesa  juntament  amb  la 
convocatòria,  sotmesa l’acta a votació es aprovada sense cap esmena, per 
unanimitat, amb la següent votació:



Vots a favor: els set membres del Grup Municipal de Convergència i Unió, els 
quatre membres del Grup Municipal del Partit dels Socialistes, el membre del 
Grup Municipal de Ciutadans.

Vots en contra: Cap.

Abstencions: Cap.

2.-  APROVACIÓ  DE  L’ACORD  DE  SEPARACIÓ  DEL  CONSORCI  DE 
COMPETITIVITAT DE LA TARRACO ROMANA.-

L’Ajuntament de Roda de Barà forma part del  “Consorci per a la gestió del pla de 
competitivitat  turística  de la Tarraco Romana”, en  virtut  de  Decret  de  l’alcaldia 
2009000310 de 27 de març de 2009, ratificat per acord del ple de l’Ajuntament de 30 
d’abril  de 2009, que va esdevenir  definitiu al no presentar-se al·legacions durant el 
corresponent tràmit d’informació pública.

Els estatus del Consorci, en el seu article 1.2, preveuen la separació de qualsevol dels 
seus membres.

L’ajuntament ha manifestat en les darreres Juntes de Govern del Consorci, atesa la 
situació econòmica que travessa el Consistori, la seva voluntat de separar-se d’aquest 
Organisme, havent comunicat en escrit de 9 de gener de 2012 que aquest acord es 
faria efectiu en la següent sessió plenària.

Segons informe d’Intervenció,  els compromisos pendents de pagament per part  de 
l’Ajuntament  d’acord  amb  les  obligacions  establertes  als  estatuts  del  Consorci 
ascendeixen a l’import de 38.640.-€.

En  virtut  dels  anteriors  antecedents,  aquesta  Regidoria  proposa  al  Ple  de  la 
corporació,  previ  dictamen  de  la  Comissió  informativa  de  Medi  Ambient,  Hisenda, 
Governació i Promoció econòmica, l’adopció dels següents acords:

Primer.- Separació de l’Ajuntament de Roda de Barà del “Consorci per a la gestió del 
pla de competitivitat turística de la Tarraco Romana”.

Segon.- Comunicar el present acord al Consorci.

Sotmesa a votació les propostes, voten a favor els membres del Grup Municipal de 
Convergència i Unió, amb un valor de set vots,  amb la reserva de vot del membre del 
Grup  Municipal  de  Ciutadans,  amb un  valor  d´un  vot,  amb la  reserva  de  vot,  del 
membre del Partit dels socialistes de Catalunya amb un valor de quatre vots i amb el 
vot a favor del membre del Grup Municipal del Partit Popular.

Per tot això, aquesta Comissió Informativa de Medi Ambient, Governació, Hisenda i 
Promoció Econòmica, proposa al Ple, per majoria, aprovar la proposta.
 
L’Alcalde demana vot i explicació de vot, si s’escau:



Pren la paraula el Sr. Ibort del Partit de Ciutadans, comenta que votaran en contra, i 
explica que un cop analitzades totes les dades que consten a l’expedient entén que 
l’economia  marqui  les  pautes  per  deixar  el  consorci,  però  s’hauria  d’analitzar  si 
realment tots els ajuntaments i entitats del consoci així com la Generalitat, han pagat 
les quotes que els pertoquen, i hauríem de estudiar si realment s’han complert les fites 
que  es  pretenien  en  un  principi  quan  varem  decidir  formar  part  del  Pla  de 
competitivitat, ja que fins a la data la inversió realitzada no ha revertit en la mateixa 
forma cap al nostre municipi. 
Es podria estudiar la manera de continuar en el Consorci e intentar negociar, encara 
que pel que es desprèn de la informació donada a les comissions, de moment aquest 
Pla nomes a consistit en el cas de Roda en dos cartells de informació, amb actuacions 
d’una previsió de 70.000 euros al 2009 i 70.000 al 2010 i no em vist res, per tant 
podríem pensar que aquest Pla no s’està portant a terme.

Per això entenem la part econòmica, per deixar el Consorci, però amb això deixem tota 
la possible promoció que a la llarga pugui comportar estar dins el Pla de Competitivitat, 
creu que caldria intentar un últim intent de negociar abans d’abandonar.

El  Sr. Eduardo Lopez Soldevila del Partit Popular diu que votaran a favor de la 
proposta  ja  que  el  resultat  d’aquesta  adhesió  no  ha  estat  la  esperada,  ja  que  la 
inversió realitzada no a revertit de la mateixa manera en beneficis pel municipi, per tant 
creu convenient votar a favor.

La  Sra. Maria Teresa Huerta Hortelano del Partit  dels Socialistes,  comenta que 
sortir del Consorci representa donar un pas enrere, que la part econòmica no ha de ser 
suficient per sortir del Pla de Competitivitat, que es cert que la inversió per part de 
l’estat i la Generalitat de les inversions realitzades no son potser les esperades però si 
hi ha un acord aquests diners en un moment o altre es faran efectius, torna a deixar 
constància que sortir del Consorci es un pas enrere, que per tant votaran en contra.

El Sr. Frederic Royuela del Partit de Convergència i Unió, comenta que el vot es a 
favor comenta que nomes es parla d’una repercussió dinerària, i cal deixar constància 
que  també  s’hauria  de  parlar  com  s’han  plasmat  totes  les  actuacions  que 
suposadament s’haurien d’haver executat pel nostre municipi i no ha estat així, creu 
que encara  que hi  hagi  un acord  amb la  generalitat  i  l’estat   de  realitzar  aquesta 
inversió, ell ho dubte ja que haurien de començar a pagar el manteniment de l’arc de 
Barà, i li  comenta a la Sra. Huerta que si entén que es tant important estar dins el 
Consorci, s’haurien de pagar les quotes cosa que ells no van fer.
Que  bàsicament  no  estan  d’acord  amb  les  actuacions  que  s’han  realitzat,  fins  el 
moment, i si segueix en aquesta línia no interessa, no es el moment de realitzar aquest 
tipus d’inversió.

La Sra. Maria Teresa Huerta Hortelano del Partit dels Socialistes, demana si també 
sortirem del consorci del Baix Gaia, ja que no tenim castell, i creu que sortir es un pas 
enrere i sortirem perjudicats.

El  Sr.  Frederic  Royuela  del  Partit  de  Convergència  i  Unió,  espera  que  siguin 
capaços d’aportar un pla a llarg termini, si sortiran del Consorci del Baixa Gaia, no li 
pot dir però el seu cost es inferior al del Pla de Competitivitat.



Vots a favor: els set membres del Grup Municipal de Convergència i Unió i el membre 
del Grup del Partit de Popular de Catalunya.

Vots en contra: els quatre membres del Grup Municipal del Partit dels Socialistes de 
Catalunya i el membre del Grup Municipal de Ciutadans

Abstencions: cap.

L’Alcalde declara aprovat l’acord transcrit més amunt per majoria dels membres de la 
corporació assistents.

3.-  DONAR  COMPTE  DEL  DECRET  DE  L’ALCALDIA  NUMERO 
2011001463.-

Els regidors es donen per assabentats.

4.-  DONAR COMPTE DE LA NOVA COMPOSICIÓ DE LES COMISSIONS 
INFORMATIVES.-

Els regidors es donen per assabentats.

I no havent-hi mes assumptes que tractar, s’alça la sessió a les vint hores i 
quarant-vuit minuts, de la qual s’estén la present acta de quin contingut jo la 
Secretaria accidental en certifico.

L’ALCALDE LA SECRETARIA ACCIDENTAL

Pere Compte Coca Cristina Altes Juárez.
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